
Zápis o schůzi VK Dubské skály, konané dne 3.11.2007 na Ráji u Mšena 
 
Přítomni: Oto Cihelna ml., Jiří Hnilica, Josef Kunzo, Luboš Martínek, Václav Heininger, Radek Mikuláš, 
Jaroslav Šťastný, Jiří Guttenberg 

Omluveni: Zdeněk Hubka, Vojtěch Král, Pavel Henke, Roman Líbal, Vladislav Strnad, Otto Cihelna st.

Dále přítomni: Jiří Rosol – předseda CVK, Slávek Valda – CHKO Kokořínsko, Libor Mencl, Jan Popek, 
Karel Berndt, Elena Berndtová – LK Mšeno  

Program: 
1. připomínky k zápisu z 28.4.2007 
2. otázka umístění průvodce Dubské skály na webových stránkách, editace těchto stránek
3. Informace o materiálu přidělenému CVK a jeho využití
4. správcovská činnost, výměny provedené dle předpisů CVK a jejich proplacení, hlášené závady  
5. plán výměny materiálu na rok 2008 
6. ochrana přírody
7. porušování pravidel lezení 
8. nové prvovýstupy
9. evidence cest na neschválené objekty
10. status OVK
11.termín příští schůze
 
1. Připomínky k zápisu z 28.4.2007 
Proti zápisu ze jarní schůze OVK nejsou námitky a byl schválen v tom znění, v jakém byl rozeslán.

2. Otázka umístění průvodce Dubské skály na stránkách, editace těchto stránek 
O stavu evidence lezeckých cest v celé ČR na webu ČHS „Skalní oblasti“ informovali Radek Mikuláš a 
Jiří Rosol. Konstatovali, že popisy cest nejsou předmětem copyrightu a jsou duševním vlastnictvím 
ČHS (na rozdíl od mapek a plánků), s ohledem na novost situace však ČHS nechce tlačit na jednotlivé 
komise, aby výstupy uvolnily k uveřejnění na webu okamžitě, protože by to mohlo ovlivnit prodejnost 
průvodců. Na druhé straně má uveřejnění na webu řadu výhod, zejména perspektivu levné a flexibilní 
evidence cest včetně např. zrušených lezeckých objektů (které nefigurují v psaných průvodcích a jsou 
pak opakovaně předkládány různými lezci jako objekty nové) a takřka neomezenou možnost vkládat 
poznámky např. o stáří a stavu kruhů apod., takže si správci již nebudou muset tyto věci zapisovat 
v klasické podobě a v případě změny správců bude zajištěna kontinuita. Radek Mikuláš tlumočil 
zprávu od Otty Cihelny, že vydavatel průvodce Dubské skály Vod-ka již nemá proti uveřejnění cest na 
webu námitek.

Po diskuzi bylo hlasováno celkem o třech možnostech: 1. uvolnit na web výběr 
„hvězdičkových“ cest (zamítnuto); 2. uvolnit obsah celého průvodce včetně mapek, ale bez plánků, 
aby byla zachována vyšší užitná hodnota tištěného průvodce (zamítnuto), 3. poskytnout k uveřejnění 
text, mapky i plánky (schváleno).

Tímto žádáme Ottu Cihelnu, aby se spojil s Martinem Strnadem z ČHS a domluvil se, jak a 
v jaké podobě předat materiály ke zveřejnění na webu.

Jiří Rosol informuje správce, že na požádání dostanou přístupové heslo a budou moci sami 
editovat obsah svých oblastí.

3. Informace o materiálu přidělenému CVK a jeho využití
Na základě naší objednávky byla Lubošovi Martínkovi doručena vrtací a lepicí souprava a 65 kruhů 
Raveltik o délce dříku 29 cm. Kruhy však neodpovídají zcela přesně požadavkům ČHS a budou 
opraveny (umístěné se však již znovu měnit nemusí!), čili tč. u Luboše nejsou. Tento materiál je 
k dispozici celé OVK, Luboš ochotně zapůjčí. Pozor při objednávání lepidla – jeho trvanlivost je 
omezená, neobjednávejte celou plánovanou roční dávku, na rozdíl od kruhů samotných ho už nelze 
další rok použít. 

4. správcovská činnost, výměny provedené dle předpisů CVK a jejich proplacení, hlášené 
závady 
Radek Mikuláš a Jiří Rosol informovali o stávajícím ceníku prací, který obsahuje mj. i výměnu tyčky, 
vypsání nové VK a příspěvek na pohonné hmoty (netýká se nových objektů a prvovýstupů). R. 
Mikuláš rozdal zájemcům formuláře, které je nutno vyplnit a odeslat na horosvaz, a dále platné ceníky. 

1



Prosíme, zapište veškeré vaše výměny, i když třeba peníze za výměny nutně nepotřebujete! 
Jednotlivé OVK dost přecenily svoje možnosti a hrozí, že prostředky vymezené na materiál a jeho 
výměnu propadnou a v dalších letech budou silně redukovány. 
Hlášené výměny: Luboš Martínek 8 kruhů Raveltik, R. Mikuláš 4 knížky + tyčky, J. Guttenberg 
s pomocníky asi 15 objektů (sepíše a odešle), Josef Kunzo a Václav Heininger asi 10 kruhů v údolí 
Roklice, Václav Heininger knížky a tyčky v Popelově, Pavel Henke 2 objekty. V Roklici byly staré kruhy 
měněny za klasické a hranolovými dříky, a to proto, že byly známy komplikace s kvalitou 
nafasovaných kruhů. VK hlasováním schválila takto provedenou výměnu jako správně provedenou a 
doporučuje její proplacení.
L. Martínek upozorňuje na dezolátní a zhoršující se stav některých cest na Vlhošti s původními 
jisticími prostředky bratří Coubalů. Správce skal je žádán, aby tyto cesty sepsal, nahlásil na web ČHS 
a naplánoval v příštím roce výměnu.

5. plán výměny materiálu na rok 2008 
Po diskuzi a předložení požadavků žádáme na rok 2008 o 20+20 vrcholových krabic s knížkami 
(velké+malé), 15 slaňovacích kruhů. Na výměnu stěnových kruhů bude spotřebován přebývající 
materiál z letoška. Lepidlo bude objednáváno průběžně. Plán výměny (nutný s ohledem na plán 
prostředků k proplacení) je: 40 krabic + knížek, 20 tyček, 40 stěnových kruhů, 15 slaň. kruhů.

6. Ochrana přírody
Roman Líbal navrhl uzavřít se správou CHKO smlouvu o brigádnické činnosti. Jednalo by se 
především o terénní úpravy v místech poškozených návštěvností (zvláště, pokud by to bylo u 
lezeckých objektů). Slávek Valda upozorňuje na to, že technická úprava terénu je věc dvousečná a je 
třeba ji vždy velmi zvažovat. Za žádoucí a vítané však pokládá, budeme-li ho upozorňovat na možné 
problémy – SCHKO pak věc v terénu ověří a nelze vyloučit, že požádá i o brigádnickou pomoc. OVK 
souhlasí, aby Roman Líbal byl nadále kontaktní osobou ve styku s CHKO a děkuje mu za iniciativu.

7. Porušování pravidel lezení 
Německý lezec Albrecht Kittler se spolulezci se podle zápisů ve VK dopustil opakovaně přestupků – 
lezení v době zákazu (Planý důl) a lezení v době, kdy skála byla prokazatelně mokrá. Radek Mikuláš 
je vyzván, aby mu napsal osobní dopis a důrazně ho varoval.

8. Nové prvovýstupy
Z cest předložených správci nebyla žádná (až na níže zmíněné výjimky) shledána problematickou a 
byly schváleny. Oto Cihelna je předá Ottovi C., aby je zapsal do registru.
Určité rozpaky budí dvě nové věže v oblasti na Vlkově – Zelený kanibal a Vakovlk. Jedná se o sice 
dostatečně vysoké, ale velmi zarostlé objekty, které ignorovaly všechny dosavadní lezecké generace. 
Evidovány v každém případě být musí (viz níže), ale otázka jejich zařazení do průvodce bude řešena 
až na další schůzi, s přihlédnutím ke stanovisku správce a prvovýstupců (kteří byli z dnešní schůze 
omluveni). Pokud doloží, že cesty mají i přes „zelenost“ své kouzlo nebo je výstup alespoň dobrou 
recesí, proč je nezařadit. Jsou ale snadno nalezitelné a někdo by si podle nich mohl udělat obrázek o 
celé oblasti.

9. Evidence cest na neschválené objekty
OVK v uplynulých letech některé objekty opakovaně prohlásila za lezecky nevýznamné, byly však 
znovu zlézány a autoři výstupů se domnívali, že jsou prvovýstupci (příklad: Makovička u Nedvězí). 
Proto je nutné, aby správci skal evidovali i objekty tzv. zrušené. Zdali budou evidovány také 
elektronicky u Otty Cihelny nebo na webu ČHS, o tom přemýšlejte a řešení se zkusíme dobrat na další 
schůzi. Zřejmě také nazrál čas uvážit „rehabilitaci“ některých objektů zrušených v 80. letech ve snaze 
eliminovat izolované nebo estetiky málo atraktivní skály (příklad: Branka u Chudolaz). Od té doby se 
ale udělaly desítky objektů horších! Diskutovat lze na příští schůzi.

10. Status OVK
Jiří Rosol rozeslal předsedům OVK návrhy statusu OVK. OVK souhlasí s tam obsaženým návrhem, 
aby člen OVK nemusel být nutně také správcem konkrétního obvodu, může mít jinou funkci. Současný 
stav návrhu přikládám a prosím o zaslání reakci do 3 týdnů, abych mohl eventuální připomínky vznést 
na schůzi CVK v prosinci. 
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11.Termín příští schůze
26.4.2008 v 11.00 na chalupě Jardy Šťastného v Heřmánkách. Václav Heininger omluven předem. 
Ostatní prosím, rezervujte si volný čas. Zhruba 10 dní před termínem připomenu e-mailem resp. 
telefonem.
 

Zapsal 3.11.2007: Radek Mikuláš
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